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VIDEO INTERVIURI ÎN OGLINDĂ | Pierre-Dominique Schupp, Președintele

Consiliului Barourilor și Societaților de Drept din Europa (CCBE): Vrem sa

consolidam legaturile dintre CCBE și barourile din România. Calin-Andrei

Zamfirescu, coordonatorul Delegației României la CCBE: România este pregatita

deplin sa participe mai activ în cadrul Consiliului

Reprezentanții Uniunii Naționale a Barourilor din România (UNBR) și ai Consiliului Barourilor și

Societaților de Drept din Europa (CCBE)  s-au întâlnit saptamâna trecuta pentru a discuta despre

implicarea  avocaților români în proiecte comune, alaturi de colegii din celelalte  țari europene. Delegația

CCBE, reprezentata de Președintele Pierre-Dominique Schupp și Secretarul General Simone Cuomo,  a

invitat UNBR sa participe la schimbul de experiența și know-how în  cadrul comitetelor și grupurilor

specializate de lucru pe diferite  domenii de interes: statul de drept, formare profesionala, deontologie, 

inteligența artificiala, dreptul concurenței, dreptul penal, prevenirea  și combaterea spalarii banilor,

migrație și azil etc. De asemenea,  aceștia au discutat despre importanța crescuta a formarii avocaților din 

fiecare stat european, membru CCBE, în funcție de domeniile care  necesita aprofundare și specializare. 

CCBE reprezinta barourile si societațile de drept din 46 de țari. Este  recunoscuta drept vocea a peste 1 milion de

avocați la nivel european și  reprezinta barourile și societațile de drept în fața instituțiilor  europene și

internaționale. Uniunea Naționala a Barourilor din România  este membru CCBE din anul 2007.

Biz

Lawyer a realizat un interviu cu Pierre-Dominique Schupp, președintele Consiliului Barourilor și Societaților

de Drept din Europa și l-a avut ca interlocutor pe Calin-Andrei Zamfirescu,  Senior Partner și fondator al firmei

Zamfirescu Racoți Vasile &  Partners, coordonatorul Delegației României la Consiliul Barourilor și  Societaților

de Drept din Europa (CCBE).

Va prezentam, mai jos, esența discuțiilor purtate de 

Biz

Lawyer cu cei doi înalți reprezentanți ai profesiei în forurile

din Europa și România. 

*****************************

Pierre-Dominique Schupp, Președintele CCBE: Vrem sa consolidam legaturile dintre CCBE și barourile

din România

Biz

Lawyer: Domnule  Pierre-Dominique Schupp, sunteți președintele CCBE, o instituție  recunoscuta ca
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fiind vocea profesiei juridice europene. Va rugam sa ne  spuneți câteva cuvinte despre prezența

dumneavoastra la București. 

Pierre-Dominique Schupp: În primul  rând, va mulțumesc foarte mult pentru ca îmi oferiți ocazia de a  prezenta

CCBE. Într-adevar, așa cum ați spus, CCBE este vocea oficiala a  avocaților din Europa. Reprezentam peste un

milion de avocați din toate  țarile din Europa. Și, în special, în relația noastra cu instituțiile  europene, cum ar fi

Comisia, Curțile Europene, Luxemburg și Strasbourg.

Și, în acest sens, este foarte important pentru noi sa nu ramânem doar  la Basel, ci sa ne întâlnim cu barourile

naționale. Și suntem cu  adevarat încântați sa o facem astazi. Aplicam politica noastra de a  continua acest tip de

activitate în toata Europa.

Iar România este, de altfel, una dintre primele țari în care am avut ocazia sa mergem.

→   Urmarește aici video-interviurile realizate cu Pierre-Dominique Schupp, Președintele Consiliului

Barourilor și Societaților de Drept din Europa (CCBE) și Calin-Andrei Zamfirescu, coordonatorul

Delegației României la CCBE

Cum ați caracteriza colaborarea cu reprezentanții / liderii profesiei din România? 

CCBE a fost fondat acum 64 de ani în Elveția, țara din care provin și  eu. Iar relațiile dintre CCBE și Baroul român

au fost întotdeauna foarte  bune.

Unul dintre motivele pentru care ne aflam aici este acela de a întari  legaturile dintre CCBE și barourile din

România. Speram ca aceste  legaturi sa fie consolidate în viitor. Acesta este motivul pentru care  ne aflam aici și ne

bucuram sa avem relații foarte bune cu avocații și  barourile din România.

Exista proiecte pe care le dezvoltați cu comunitatea juridica din România? Va rugam sa ne vorbiți despre

ele. 

Aș spune, aș spune ca, într-adevar, CCBE și, de asemenea, Fundația  Europeana a Avocaților, dezvolta legaturi

mai puternice, în special în  ceea ce privește formarea avocaților. Aici cred ca suntem deosebit de  puternici. Și

exista, de asemenea, posibilitați de a consolida în viitor  aceste legaturi, în special în domeniile de formare.

Daca vorbesc despre relația noastra cu România, proiectele sunt, în principal, în acest domeniu.

Care sunt preocuparile dumneavoastra și ale CCBE în ceea ce privește activitatea avocaților în prezent? 

Vedeți, toata lumea vorbește astazi despre inteligența artificiala. Nu  puteți merge la nicio conferința oriunde în

lume în care, în care AI sa  nu fie un subiect.

Într-adevar, este o provocare uriașa. Inteligența artificiala este ceva  care va schimba probabil activitatea avocaților

într-un mod foarte  important. Va îmbunatați munca, pentru ca vom avea oameni care vor fi  mai specializați, asta

e sigur.

Dar, pe de alta parte, ridica îngrijorari cu privire la viitorul  avocaților. Așadar, vreau sa spun, acesta este și
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motivul pentru care  CCBE ia acest lucru foarte, foarte în serios. Lucram, de asemenea,  împreuna cu Comisia

Europeana, care este, de asemenea, foarte activa în  acest domeniu, pentru a defini ce standarde pot fi folosite, cum

va fi  ideologia în viitor. Aceasta cred ca, începând de astazi, este cu  adevarat principala provocare a profesiei.

Pe ce probleme se va concentra CCBE în acest an? 

Lucram la o mulțime de proiecte, poate prea multe, dar cred ca sunt  poate doua pe care ne concentram în mod

special. Unul, care pentru mine  este printre cele mai importante, este Convenția europeana privind  protecția

avocaților. Ultima activitate a grupului de experți al  Consiliului Europei a avut loc saptamâna trecuta la

Strasbourg.

Speram ca aceasta convenție va fi finalizata pâna la sfârșitul acestui  an și va fi deschisa pentru ratificare. Aceasta

convenție europeana este  într-adevar un model complet nou și ceva fantastic pentru profesie, nu  numai pentru

protecția avocaților, ci și pentru public. Cred ca acesta  este un aspect asupra caruia trebuie sa ne concentram.

Celalalt punct de interes al CCBE în acest an este poate sa lucreze mai  mult la independența barourilor și propria

lor organizare în țarile lor.  Acesta este un aspect la care lucram foarte mult.

Când plecați de la București și cu ce gânduri? 

Ei bine, e greu sa va spun acum, pentru ca sunt înca aici și plec abia peste doua-trei zile.

Am fost la București acum mai bine de 10 ani pentru Congresul EAU. Și  trebuie sa spun ca, în 10 ani, orașul s-a

schimbat total. Vreau sa spun  ca vad schimbarea și vad și schimbarea profesiei.

Și aș spune ca este bine sa vedem ca țari precum România evolueaza, aș  spune, în sensul bun. Și acest lucru este

foarte, foarte bun și  promițator pentru viitor.

→    Urmarește aici video-interviurile realizate cu Pierre-Dominique Schupp,  Președintele Consiliului

Barourilor și Societaților de Drept din Europa  (CCBE) și Calin-Andrei Zamfirescu, coordonatorul

Delegației României la  CCBE

 

Calin-Andrei Zamfirescu, coordonatorul Delegației României la CCBE:  România este pregatita deplin sa

participe mai activ în cadrul  Consiliului Barourilor și Societaților de Drept din Europa

Biz

Lawyer: Domnule Zamfirescu, v-ați întâlnit astazi cu o delegație a CCBE și v-aș ruga sa ne spuneți care a

fost tema discuțiilor.

Calin-Andrei Zamfirescu: Aceasta delegație  în frunte cu președintele sau este în București datorita faptului ca 

aici se desfașoara și congresul International Bar Association (IBA), cea  mai mare organizație internaționala de

common-law și barouri anglo  saxone.

Noi fiind membri, întâi ca observatori, în 2001, și mai apoi ca membri  cu puteri depline, dupa aderarea la Uniunea

Europeana în 2007,  participam frecvent cel puțin la patru-cinci întruniri anuale în cadrul  acestui for al avocaților
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europeni, deosebit de important și prin faptul  ca are un grup de lobby la Bruxelles. Toate proiectele de lege care 

privesc profesia de avocat, direct sau indirect, trec și prin cadrul  CCBE și, evident, ni se solicita sugestii sau

soluții.

A fost o întâlnire protocolara pentru ca, repet, delegația CCBE a venit  în principal pentru a participa la lucrarile

IBA, dar în cadrul acesteia  am avut câteva teme interesante de abordat, poate mai deslușit decât în  alte ocazii.

Întâi le-am comunicat faptul ca România este acum pregatita deplin sa  participe mai activ în cadrul acestei

organizații, la nivel de experți  și de membri în organele colective de conducere, dar și ca avem foarte  mulți

avocați tineri, calificați, cu diverse calitați și abilitați în  domenii precum hardware sau software, cu o buna

pregatire  profesionala... La rândul lor s-au aratat entuziaști pentru ca duc lipsa  de cadre calificate și mai ales

disponibile sa participe la diverse  programe.

Noi participam acum, prin Uniunea Naționala a Barourilor din România, la  peste 7 sau 8 programe finanțate la

nivel european sau, în parte,  finanțate de noi, cu rezultate extrem de favorabile.

Aceasta era o alta întrebare pe care urma sa v-o adresez: cum caracterizați colaborarea cu CCBE?

Este o colaborare buna, în care România, poate mai puțin decât celelalte  țari europene, nu și-a exprimat dorința de

a accede în organele de top,  de conducere, datorita acestei lipse de oportunitați, de cadre, de  oameni calificați, a

începutului care a fost dificil pentru ca a trebuit  sa construim întâi în plan național.

Acum le-am comunicat ca am schimbat optica și s-au declarat foarte  mulțumiți, mai ales ca avocații români cu

care colaboreaza în diverse  forme au confirmat competența, calitatea și multiculturalismul.

→    Urmarește aici video-interviurile realizate cu Pierre-Dominique Schupp,  Președintele Consiliului

Barourilor și Societaților de Drept din Europa  (CCBE) și Calin-Andrei Zamfirescu, coordonatorul

Delegației României la  CCBE

 

page 4 / 4

https://youtu.be/G-OB5f44zs8
https://youtu.be/G-OB5f44zs8
https://youtu.be/G-OB5f44zs8

